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Presidium

Datum vergadering : 1 november 2021
Voorzitter : dhr. A. Th. T. van Dijk
Griffier : dhr. E. Krijgsman
Telefoonnummer/e-mail : (023) 5143288/ krijgsmane@noord-holland.nl

Aanwezig:
Voorzitter Voorzitter Provinciale Staten, dhr. A. Th. T. van Dijk

5 Griffier Griffier dhr. E. Krijgsman
Leden Fractievoorzitter SP, mw. R. Alberts

Fractievoorzitter FvD, dhr. J. Dessing
Fractievoorzitter Liberaal NH, mw. G. van Geffen
Fractievoorzitter CDA, dhr. D. Heijnen

10 Fractievoorzitter ChristenUnie, dhr. M.C.A. Klein
Fractievoorzitter GroenLinks, mw. R.P.M. Kocken,
Fractievoorzitter PvdA, dhr. G. Leerink
Fractievoorzitter VVD, dhr. E.J. van der Maas
Fractievoorzitter 50PLUS/PVDO, mw. W. van Soest 

15 Fractievoorzitter PvdD, dhr. F.A.S. Zoon

Verder aanwezig: De heer M. Steeman (D66), ter vervanging mw. Strens, de heer E. 
Jensen (JA21), ter vervanging dhr. Kohler
Dhr. M. Admiraal (wnd. Statengriffier)

20
Notulist Mw. S.S.M. Duijn-Leo (Moneypenny)
Afwezig Statengriffier mw. K. Bolt, Fractievoorzitter D66, mw. A. Strens, 

Fractievoorzitter DENK, dhr. S. Koyuncu, Fractievoorzitter PVV, dhr. M. 
Deen, Fractievoorzitter JA21, de heer G. Kohler en Fractievoorzitter 

25 Fractie Baljeu, dhr. R.J.P. Baljeu, 
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Agenda
30

1. Opening en mededelingen voorzitter

2. Vaststelling agenda

2.a Conceptverslag presidiumvergadering 11 oktober 2021

3. Lijst met actiepunten en LTA

4.a Conceptagenda PS 8 en 15 november 2021

4.b Voorbereidingen PS 8 en 15 november

5.a Terugblik vergadering 11 oktober

5.b Vooruitblik vergadering 13 december

6 Memo Aanpassing minimum spreektijden afgesplitste fracties

7 Memo Moties en amendementen alleen digitaal beschikbaar voor PS

8. Ter kennisname Brief griffier aan Hoor-en Adviescommissie namens PS

9. Ter kennisname Hulp gevraagd /sluit aan bij de lobby modernisering verlofregelig politici

10. Rondvraag

14. Sluiting 
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1. Opening en mededelingen voorzitter
35 De voorzitter heet allen welkom bij dit zeer korte presidium, voorafgaand aan de Statendag die 

om 10.00 uur begint.

Afmelding is ontvangen van de heren Koyuncu (DENK), Deen (PVV) en Kohler (JA21), hij wordt 
vervangen door de heer Jensen, en van mevrouw Strens (D66), zij wordt vervangen door de heer 

40 Steeman. 

De voorzitter deelt mee dat voorafgaand aan de uitloopvergadering van 15 november een extra 
presidium plaatsvindt, waar onder andere de stukken over de beslissing-op-bezwaar RES 1.0 
Referenduminitiatief op de agenda staan . 

45
• Het presidium neemt kennis van de extra vergadering op 15 november.

2. Vaststelling agenda
50 • De agenda is ongewijzigd vastgesteld.

2.a. Conceptverslag presidiumvergadering 11 oktober 2021
• Het conceptverslag van de vergadering van 11 oktober is vastgesteld.

55
3. Lijst met actiepunten en LTA
• De lijst met actiepunten en LTA is voor kennisgeving aangenomen.

60 4.a Conceptagenda PS 8 en 15 november 2021
De voorzitter meldt dat de vergadertijd voor 8 november is vastgesteld op zeven uur. Later in 
deze vergadering zal de voorzitter nog terugkomen op mogelijke consequenties van de 
persconferentie van morgenavond met betrekking tot de Covid ontwikkelingen. Naast een aantal 
hamerstukken is de begroting het enige bespreekpunt op deze agenda, zodat dit onderwerp 

65 voldoende aandacht kan krijgen.
Voor de vergadering van 15 november is vijf uur vergadertijd vastgesteld, deze vergadering 
begint om 13.00 uur. Er is nog een voorbehoud ten aanzien van de uitkomsten van de 
bespreking bij agendapunt 6 met betrekking tot de spreektijden van de fracties Baljeu en Liberaal 
NH. 

70 • Het presidium neemt kennis van de PS agenda’s van 8 november en 15 november
• Het presidium stemt in met de voorgestelde vergaderduur

4.b Voorbereidingen PS 8 en 15 november
75 De voorzitter deelt mee dat nauwlettend in de gaten wordt gehouden of er aanvullende 

maatregelen komen inzake de pandemie. Mocht dit betekenen dat de vergadering niet in het 
Provinciehuis kan plaatsvinden dan is op 8 november Hotel Zuiderduin geen optie. Voor de 
vergadering op 15 november is dit wellicht nog wel mogelijk. 
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Mevrouw Van Soest (50PLUS/PVDO) zou het zeer betreuren als de vergadering niet in een fysieke 
80 setting plaats kan vinden. 

De heer Van der Maas (VVD) denkt dat het waarschijnlijk is dat de anderhalve meter afstandsregel 
terugkeert. 
De heer Admiraal (wnd. Statengriffier) is bezig het digitaal stemmen voor te bereiden, voor het 
geval dit noodzakelijk wordt. Het hybride vergadersysteem van de commissies werkt erg goed, 

85 wel moeten het stemmen goed ingeregeld worden.
De heer Zoon (PvdD) denkt dat dit goed via de fractievoorzitters georganiseerd kan worden. 
De voorzitter sluit af met de opmerking dat alles op alles wordt gezet om in het Provinciehuis te 
vergaderen. Indien nodig met digitale hulpmiddelen en het publiek in de Johan Remkeszaal.

90 • Het presidium spreekt de zorg uit over de organisatie van de fysieke vergaderingen naar 
aanleiding van de mogelijke maatregelen die in de persconferentie van dinsdag 2 november 
aangekondigd zullen worden n.a.v. de covid-19 pandemie.

• Het presidium spreekt de voorkeur uit dat in de Statenvergaderingen de politieke 
beraadslagingen in een fysieke setting gehouden kunnen worden waarbij de fractievoorzitters 

95 en/of woordvoerders aanwezig kunnen zijn in het provinciehuis.
• Het presidium verzoekt de mogelijkheden te verkennen van een hybride beraadslagende 

Statenvergadering en een aansluitende besluitvormende digitale Statenvergadering waarmee 
voldaan wordt aan de vereisten van besluitvormig conform de tijdelijke wet digitale 
beraadslaging en besluitvorming.

100

5.a Terugblik vergadering 11 oktober
De voorzitter kijkt tevreden terug op deze vergadering in de statenzaal, ook het stemmen is vlot 
verlopen.

105 • Het presidium heeft geen opmerkingen met betrekking tot de PS vergadering van 11 oktober 
2021

5.b Vooruitblik vergadering 13 december
110 De voorzitter geeft aan dat de agenda goed te behandelen is zoals deze er nu uitziet. Er is een 

uitloopvergadering mogelijk op 20 december, hij verwacht niet dat dit nodig is. Het presidium 
geeft de voorkeur aan één vergaderdag, ook als dit betekent dat de vergadering op 13 december 
om 10.00 uur start.
• Het presidium neemt kennis van de conceptagenda van 13 december

115 • Het presidium besluit om te zijner tijd te bezien of de Statenvergadering van 13 december 
om 10.00 uur kan starten waarmee de datum voor de uitloopvergadering van 20 december 
kan vervallen

120 6. Memo Aanpassing minimum spreektijden kleine afgesplitste fracties
Mw. Van Geffen (Liberaal NH) heeft dit in de vorige vergadering aangekaart. De voorzitter heeft 
nu een voorstel voor het vaststellen van de spreektijden, waarbij geen spreektijd van de andere 
fracties afgaat. 
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125 De heer Dessing (FvD) vindt dit een goed compromis en is akkoord met het voorstel.

Mw. Van Geffen (Liberaal NH) vindt het voorstel teleurstellend. Zij heeft eerder aangegeven dat zij 
tegen haar zin uit de fractie is gezet en voelt zich dubbel gestraft door de beperking in 
spreektijd.

130
Mw. Alberts (SP) is het niet eens met het voorstel omdat het een consequentie is van de 
verkiezingen en ook van het afsplitsen; zij vindt dat dat niet gehonoreerd moet worden.

De heer Leerink (PvdA) kan zich in het voorstel vinden omdat dit ook kleine fracties de 
135 mogelijkheid geeft volledig deel te nemen. 

De heer Heijnen (CDA) vindt het een goed compromis en is het met het voorstel eens.

De heren Klein (CU) en Jensen (JA21) zijn voor, evenals mw. Van Soest (50+/PvdO)
140

De heer Zoon (PvdD) vindt het een goed voorstel, hij vindt het belangrijk dat iedereen de ruimte 
krijgt om te doen wat moet.

Mevrouw Kocken (GroenLinks) is akkoord.
145

De heer Van der Maas (VVD) is het eens met de argumenten van de SP, het is een prima 
compromis.

Mw. Van Geffen (Liberaal NH) proeft dat er nu een meerderheid voor is en geeft aan dat dit alleen 
150 voor deze periode geldt. Na de volgende verkiezingen zal het opnieuw bekeken en besproken 

worden. Zij is niet blij met het compromis, dat voor haar gevoel nadelig uitpakt.

De voorzitter vindt dat niet helemaal terecht. Er is oog en oor voor alle partijen. Hij is blij dat het 
presidium dit compromis omarmt, in ieder geval voor deze periode. Het gaat niet ten koste van 

155 technische tijd. Na de verkiezingen zal de spreektijdenregeling voor een volgende periode 
besproken worden.

• Het presidium besluit dat de kleine afgesplitste fracties voor Statenvergaderingen en 
commissievergaderingen tenminste de helft van de spreektijd krijgen die beschikbaar is voor 

160 de kleinst verkozen eenpersoonsfractie

6. Memo Moties en amendementen alleen digitaal beschikbaar voor PS
De voorzitter brengt naar voren dat hij het heen en weer lopen van de bodes voor het ronddelen 

165 van moties in de Statenzaal wil beperken. Alle stukken zijn beschikbaar in iBabs. 
Fractievoorzitters kunnen wel een stapel met moties ophalen.

De heer Dessing (FvD) vindt het een goed voorstel, er gaat heel wat papier rond. Wel is het van 
belang dat de stukken in iBabs steeds actueel zijn.

170
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De heer Heijnen (CDA) is juist erg blij met de papieren moties, hij kan niet met het voorstel  
instemmen dit af te schaffen. Hij vindt het wel een goed plan om na afloop van een termijn alle 
moties in één keer uit te delen.

175 Mw. Alberts (SP) was het opgevallen dat alle moties in tweevoud werden uitgedeeld, het zou veel 
papierschelen als dit naar één exemplaar werd teruggebracht. Zij wil graag papieren moties 
ontvangen, 

De heer Klein (CU) vindt het prima om de stukken digitaal te doen, heeft als eenmansfractie geen 
180 behoefte aan een papieren versie en stelt voor te inventariseren voor wie dit ook geldt.

Mw. Van Soest (50PLUS/PVDO) wil de stukken graag op papier.

De heer Zoon (PvdD)is voorstander van digitalisering, maar kan zich voorstellen dat het handig is 
185 een stapel moties te hebben liggen.

Mw. Van Geffen (Liberaal NH) is het met het voorstel eens.

Mw. Kocken (GroenLinks) vindt het een goede oplossing voor wie het wil een papieren versie te 
190 hebben, zelf gooit zij het papier weg en dat is zonde.

De heer Van der Maas (VVD) is het met de heer Heijnen (CDA) eens.

De voorzitter stelt als compromis voor dat het rondlopen zoveel mogelijk wordt beperkt, maar 
195 dat er wel setjes papier gemaakt worden voor degenen die dat willen. Deze setjes kunnen dan 

opgehaald worden.

• Het presidium stemt in met het voorstel dat de ingediende moties en amendementen zo 
spoedig mogelijk na indiening digitaal beschikbaar worden gesteld bij de vergaderstukken in 

200 iBabs en niet meer standaard op papier aan de fractievoorzitters en woordvoerders 
uitgedeeld in de Statenzaal;

• De fractievoorzitters van VVD, CDA, SP en 50+/PVDO ontvangen een papieren bundel van de 
ingediende voorstellen na de 1e termijn en na de 2e termijn van een bespreekpunt, en nadat 
alle moties vreemd zijn ingediend.

205 • Bij onderwerpen met tien of meer ingediende voorstellen, en in ieder geval bij de P&C 
stukken Begroting, Kaderbrief en Jaarstukken wordt een overzicht met de titels van de 
ingediende voorstellen op papier aan de fractievoorzitters ter beschikking ter beschikking 
gesteld voor eventueel fractieberaad.

210 7. Ter kennisname Brief griffier aan Hoor-en Adviescommissie
De voorzitter geeft aan dat het doorsturen van deze brief aan leden van het presidium is 
toegezegd in de vorige vergadering.
• Het presidium neemt kennis van de brief. 

215
9. Ter kennisname Hulp gevraagd – sluit aan bij de lobby modernisering verlofregeling politici
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De voorzitter geeft 
• Het presidium neemt kennis van de brief en de bijhorende stukken.. 

220
10. Rondvraag 
Er zijn geen vragen voor de rondvraag 

225 11. Sluiting 
Onder dankzegging sluit de voorzitter de vergadering en wenst allen een prettige en goede 
Statendag toe. Er is een grote opkomst; er zijn 95 deelnemers.


